
 
 
 

                                     Protokół NR 1/2005 r. 
 
                     z posiedzenia Komisji Samorządu i Ładu Publicznego 
                                         Rady Miasta Gdańska 
                     które, odbyło się w dniu 10 stycznia 2005 r. w sali 007 
                     o godz. 15.00 w Nowym Ratuszu ul. Wały Jagiellońskie 1. 
 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście. 
/lista obecności w załączeniu/ 
 
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu 
Publicznego radny Aleksander Żubrys. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego radny 
Sławomir Kossakowski otworzył posiedzenie, przywitał zebranych i odczytał 
porządek posiedzenia dodając do przedstawionego porządku, punkt dot. 
zaopiniowanie projektu uchwały – rozwiązanie Rady Osiedla na Wzgórzu 
Mickiewicza.  
 
Porządek posiedzenia został przegłosowany przez Komisję jednogłośnie. 
/porządek posiedzenia w załączeniu do protokółu/ 
 
Punkt I – Opiniowanie projektu uchwały – druk 1128 
 
Dyrektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego i Ochrony Ludności Pan 
Tadeusz Bukontt  powiedział: 
-„ w związku ze zmianą od 01.01.2005 r. krajowego najniższego wynagrodzenia 
na kwotę 849 zł. zaistniała konieczność ustalenia również w Straży Miejskiej 
najniższego wynagrodzenia w I– szej kategorii zaszeregowania określonego w 
tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego, które ujęte są w 
załączniku do regulaminu wynagradzania pracowników Straży Miejskiej. 
Określenia najniższego wynagrodzenia wynika z Rozporządzenia Rady 
Ministrów z dnia 26 lipca 2000 r. w sprawie zasad wynagradzania i wymagań 
kwalifikacyjnych pracowników samorządowych zatrudnionych w jednostkach 
samorządu terytorialnego.  
Powołane rozporządzenie nakłada na pracodawcę obowiązek ustalenia wartości 
jednego punktu w porozumieniu z radą gminy stosownie do swoich możliwości 
finansowych. W Straży Miejskiej ostatnio w 2004 r. ustalono wartość 1 punktu 
w zł. 5,30. 
Obecnie wnioskuje się o ustalenie wartości punktu w kwocie 5,30. 



Stanowić to będzie punkt wyjścia do ustalenia miesięcznych stawek 
wynagrodzenia zasadniczego. 
 
Komisja jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała druk 1128. 
 
Następnie Dyrektor Biura Rady Miasta Pani Romualda Gałęzewska 
zreferowała projekt uchwały dot. rozwiązania RO Wzgórze Mickiewicz. 

- „ zgodnie z treścią paragrafu 12 ust. 6 Statutu Osiedla Wzgórze 
Mickiewicza, w przypadku, gdy sesje Rady nie odbędą się w okresie 
dwóch kwartałów, z powodu ich nie zwołania lub braku quorum. Rada 
Osiedla ulega rozwiązaniu przez Radę Miasta Gdańska. 

Wobec spełnienia przesłanki, o której mowa wyżej /nie odbycie się sesji od dnia 
31 maja 2004 r. /, podjęcie uchwały jest zasadne. 
 
Komisja jednogłośnie 5 głosami „za”- pozytywnie zaopiniowała powyższy 
projekt uchwały. 
 
Punkt II – Informacja na temat przeciwdziałania narkomanii wraz z 
omówieniem przebiegu konferencji, która odbyła się w sali AWF w 
grudniu. 
 
Powyższy punkt zreferowała Dyrektor Wydziału Spraw Społecznych Pani 
Krystyna Konieczny. 
-„ konferencja odbyła się na początku grudnia w dniach 10 – 12.12.04 r. na 
terenie AWFiS.  
Honorowy patronat nad konferencją naukowo – metodyczną pt. „Profilaktyka 
uzależnień w środowiskach lokalnych” objął Prezydent Miasta Gdańska i Rektor 
AWFiS. 
Pierwszy dzień konferencji to temat: „Gdański program przeciwdziałania 
narkomanii elementem strategii, rozwiązywania problemów społecznych do 
2015 roku” – adresowany był do przedstawicieli samorządu terytorialnego i 
instytucji. Natomiast dwa pozostałe dni pt. ”Profilaktyka poprzez sport” 
adresowane były do nauczycieli, trenerów i studentów. 
Było przygotowanych 10 programów takich już konkretnych wobec młodzieży i 
dorosłych przystosowanych przez przedstawicieli różnych organizacji 
pozarządowych i emitorów. 
Jeśli chodzi o pierwszy dzień to został przedstawiony gdański program przeciw 
działania narkomanii w latach 2001 – 2004. 
Na konferencji gościliśmy Panią Annę Radomską specjalistę z Krajowego Biura 
ds. Przeciwdziałania Narkomanii, która przedstawiła dążenia polityki 
Krajowego Biura. Przedstawione też zostały fragmenty diagnozy problematyki 
uzależnień w Gdańsku, referował je dr Artur Ziółkowski – pracownik naukowo 
– dydaktyczny AWFiS. Pani Dorota Stępień inspektor WSS UM, przedstawiła 



„Jak się ma program przeciwdziałania narkomanii do strategii rozwiązywania 
problemów społecznych do 2015 r.” 
Przewodniczący Zarządu Głównego Towarzystwa Profilaktyki Środowiskowej 
„Mrowisko” Zygmunt Medowski omówił perspektywy na przyszłość 
„Gdańskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii”. 
 W konferencji wzięło udział 157 osób, konferencja kosztowała nas 3.826,08 zł. 
/przygotowanie zaproszeń, materiały konferencyjne, zaświadczenia i 
poczęstunek/ 
Wnioski z po konferencji to z danych statystycznych sytuacja epidemiologiczna 
na terenie woj. Pomorskiego w tym i Gdańska plasuje się dużo poniżej średniej 
krajowej. Mimo stale rosnącego zagrożenia i podaży narkotyków zjawisko 
narkomanii udało się utrzymać na względnie niskim poziomie a zawdzięczać to 
należy w dużej mierze systematycznej ponad 20 – letniej pracy organizacji 
pozarządowych jak i konsekwentnej polityce władz lokalnych. 
U nas tj. w Gdańsku ukonstytuowały się dość mocno podmioty, które to pełnią 
kluczową rolę w profilaktyce i terapii narkomanii są to m. innymi NFOZ 
MONAR, NZOZ MROWISKO. Wspólny budżet tych podmiotów ze wszystkich 
źródeł to 3 miliony zł. rocznie. Jeśli chodzi o miasto to jest to zadanie 
powiatowe i my wydajemy około 500 tys. zł rocznie. Ogólny budżet środków 
lokalnych utrzymuje się na niezmienionym poziomie, czyli te 500.000 PLN. 
Ogólny budżet środków na przeciwdziałanie narkomanii obniżył się z 3.063.000 
w roku 2002 do kwoty 2.719.000 PLN w roku 2004. 
W przeciągu 2 lat kwota całego budżetu zmniejszyła się, zatem o 344.000 PLN. 
Zjawisko to jest przede wszystkim wynikiem stopniowego wycofywania się 
Krajowego Biura Przeciwdziałania Narkomanii z finansowania lokalnych 
programów profilaktycznych. W związku z tym NZOZ i organizacje, które 
narkomanią się zajmują, zgłaszają taką potrzebę, że te przyszło 300.000 tys. 
mniej spowoduje zachwianie jeśli chodzi o ich funkcjonowanie i świadczenie  
statutowych usług. Dlatego, też będą występować do Państwa radnych i do 
Prezydenta o to, żeby w celu zapewnienia ochrony przynajmniej na poziomie 
roku 2002 zwiększyć lokalny budżet przeciwdziałania narkomanii o kwotę 
300. 000 PLN zł. 
W Gdańsku liczbę osób uzależnionych od narkotyków szacuje się na 3,5 do 5,0 
tysięcy osób, te 3,5 to są ludzie zarejestrowani a te 1,5 o których mówimy 
szacunkowo to ci, o których się przypuszcza, że są, ale nie są klientami, ale wie 
się, że oni są. Występuje coraz częściej zmiana specyfiki rodzaju uzależnienia tj. 
z opiatowych na syntetyczne i farmakologiczne lub odwrotnie. 
Z danych szacunkowych wynika, że w roku 2004 do poradni Profilaktyki i 
Terapii Uzależnień „Monar” zgłosiło, się około 250 – 350 osób zażywających 
narkotyki drogą iniekcji /heroina/z czego około 150 – 180 osób to gdańszczanie. 
Nie notuje się u nas wzrostu liczby zachorowań na AIDS, jeśli chodzi o Gdańsk. 
Natomiast wzrasta liczba zakażeń wśród osób na HIV – heteroseksualnych. 



Rodzaj dominujących narkotyków to: opiaty zażywane drogą iniekcji czyli 
heroina, brown sugar, oraz narkotyki mieszane takie jak: amfetamina i leki 
nasenne, marihuana, haszysz, ekstaza lub heroina i alkohol. 
Wśród zażywanych narkotyków wysuwa się heroina. 
Gdański Program Przeciwdziałania Narkomanii stanowi unikatowy w skali kraju 
przykład harmonijnego współdziałania Samorządu Lokalnego, 
Specjalistycznych Placówek i Instytucji oraz Organizacji Pozarządowych. 
Dzięki stabilnej, jasnej i długofalowej polityce władz lokalnych wszystkie te 
podmioty wzajemnie współpracują i uzupełniają się tworząc spójny system 
działań z obszaru profilaktyki pierwszego, drugiego i trzeciego stopnia. 
Rok  2001 –pięć realizowanych projektów – 38.000 odbiorców, 
Rok  2002  -siedemnaście projektów -     __  58.000 odbiorców 
Rok 2003 -  siedemnaście projektów -            48.278 odbiorców + 630 telefonów 
zaufania. 
Rok 2004 -  dwadzieścia projektów w realizacji. 
Rodzaje proponowanej oferty i świadczonej pomocy w zależności od rodzaju 
odbiorcy. /proponowana oferta w załączeniu/ 
   
Radna Monika Tomaszewska – z racji tej, że narkotyki są przerzucane do 
naszego kraju to uważam, że należałoby stworzyć patrole: 
Straż Graniczna – policja, policja - Straż Miejska, żeby sukcesywnie 
kontrolować te szkoły. Oczywiście nie podając harmonogramu kontroli, bo 
oczywiście szybko by te informacje wypłynęły na wierzch, nie uprzedzając 
nikogo o takiej kontroli a  znienacka sprawdzając szkoły. Bo wbrew pozorom 
problem ten jest wielki. 
Jeśli by było potrzeba naszego współudziału to ja sądzę, że tak można by było 
nawet w tej kwestii podejść, bo w ramach „Bezpieczna – rodzina, bezpieczny – 
Gdańsk” absolutnie te zadanie się wpisuje i bardzo dobrze. 
Tylko tego zadania jeszcze nikt nie wyartykułował a wydaje mi się, że jest to 
bardzo dobre, bo w końcu dzieci nie mogą przeszukiwać nauczyciele a jak 
najbardziej powinna to robić policja w współudziale Straży Miejskiej lub Straż 
Miejska ze Strażą Graniczną. 
 
Radny Sławomir Kossakowski – ja nie mam do końca do tego zaufania, że są 
na to środki w ministerstwie, bo to jest machina zanim dotrze to do szkoły to 
minie nam kolejny rok. Więc jeżeli my byśmy, czyli wydział opracował zasady 
przy naszym współudziale czy bezpośrednio z współudziałem policji, Straży 
Granicznej ustalenia zasad nawet jakbyś my zabezpieczyli jakieś środki 
dodatkowo na ten cel to było by bardziej skuteczne. Ja nie wierzę w to, że do 
ogólnopolskiego programu i pieniędzy zabezpieczonych w ministerstwie to, co, 
my sami zrobimy wykorzystując oczywiście też tamte pieniądze to myślę, że 
inicjatywa powinna wyjść od nas. Powinno się podpisać jakieś porozumienie 
czy też jakieś zasady funkcjonowania. 



 
Radna Monika Tomaszewska – musi być jakiś program lub harmonogram 
stworzony. Ja sądzę, że wykonanie tego przekażemy wydziałowi a odpowiednio 
sformułowany wniosek, prześlemy do Prezydenta. Natomiast cała idea tego 
zagadnienia powinna z Komisji wypłynąć. Te zasady muszą być stworzone, 
dlatego, że to wiąże się z naruszeniem ochrony danej osoby. Wniosek do 
Prezydenta musi być, bo będzie wtedy analizowany w jednej i drugiej Komisji i 
może coś się z tego urodzi, bo jak najbardziej ten tryb postępowania wpisuje się 
w nasz harmonogram „Bezpieczna – rodzina – bezpieczny Gdańsk”. 
Kwestia, jakie pieniądze i w jakim czasie uruchomimy to zależeć będzie od 
wydziałów. 
 
Radny Sławomir Kossakowski – ja czuł, bym się bardziej bezpieczny, gdyby 
to wydział opracował zasady, w jaki sposób to ma wyglądać może przy 
współpracy wydziału Pana Tadeusza Bukontta. 
  
Radna Monika Tomaszewska – ja na pewno nie będę wskazywała wydziału 
merytorycznego tylko bym chciała wniosek zaadresować do Prezydenta a 
kwestia już wykonawstwa będzie należała nie od nas, ale sama idea powinna 
być podniesiona przez 2 Komisje jedna, ponieważ, wiąże się ze sprawami 
społecznymi a druga ze sprawami bezpieczeństwa.  
 
Wiceprzewodniczący Komisji Sławomir Kossakowski – ja mam taką 
propozycję, żebyśmy zawnioskowali do Prezydenta o określenie zasad i kontroli 
w placówkach oświatowych, szeroko rozumianych oraz placówkach opiekuńczo 
– wychowawczych oraz zawarcie stosownych porozumień ze Strażą Graniczną i 
policją i zabezpieczenie środków na ten realizację tego celu w trybie możliwie 
najszybszym nie rezygnując ze środków centralnych. 
 
Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego Aleksander 
Żubrys – myślę, że ten nasz wniosek do Prezydenta jakby wy konsumuje tą 
chyba informację jak i tą konferencję, która odbyła się w grudniu na AWF.  
W dniu 21 marca będziemy mieli komisję, której tematem ma być, zapoznanie 
się z efektami programu „Bezpieczne rodzina – bezpieczny Gdańsk”, i dobrze 
by było, żeby do tego czasu były już przygotowane jakieś wstępne informacje o 
tej naszej sprawie.  
 
 
 
Komisja przegłosowała wniosek 6 głosami „za”. 
 
Punkt III – Omówienie i zatwierdzenie planu pracy Komisji Samorządu i 
Ładu Publicznego na rok 2005. 



 
Przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu Publicznego Aleksander 
Żubrys – może przedyskutujemy plan i proszę o uwagi. 
 
Radny Jarosław Gorecki – chciałbym tylko, żeby można było ograniczyć 
posiedzenia wyjazdowe do policji i Straży Miejskiej z racji tej, że w roku 
ubiegłym i dwa lata temu jeździliśmy i oglądaliśmy te budynki, zapoznaliśmy 
się z pracą tych jednostek. 
 
Po krótkiej dyskusji członkowie Komisji przegłosowali plan pracy na rok 2005. 
 
Komisja 6 głosami „za” – jednogłośnie przegłosowała plan pracy wyłączając 2 
posiedzenia wyjazdowe. 
 
 
Punkt IV – Wolne wnioski, sprawy bieżące, korespondencja. 
 
Przewodniczący odczytał pismo, które wpłynęło do Komisji dot. szkolenia przez 
policję członków Komisji Samorządu i Ładu Publicznego w Szczytnie. 
W związku z tym samym terminem szkolenia jak i sesji Rady Miasta, Komisja 
odstąpiła od wyboru kandydata na wyjazd któregoś z członków na w/w 
szkolenie.  
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
 
 
 
 
Protokółowała                                                   Przewodniczący Komisji 
Irena Zieland                                                Samorządu i Ładu Publicznego 
 
                                                                                Aleksander Żubrys   


